
PROTOKÓ Ł NrXXX/2017 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 30 maja 2017 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 15 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XXX!2017 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Joannę  Anglisz-Myszkę  - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czaj kowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Pani ą  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Ryszarda Miedzika - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik GOPS w Swidwinie 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik SDS w Kl ępczewie 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora Zespo łu Szkół  w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Kierownik Ref. OPiPF UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu ROSiGK UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że protokó ł  z sesji 
Nr XXIXI2017 z dnia 27.04.2017 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli 
protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 15. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . Jednak zgodnie z informacj ą  przekazaną  na Komisji Wspólnej Rady 
Gminy istnieje potrzeba wprowadzenia do porz ądku obrad projektu uchwa ły w sprawie 
zatwierdzenia do realizacji projektu wspó łfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego 2014-2020, O ś  priorytetowa VIII Edukacja. Jest to zwi ązane z 
weryfikacj ą  wniosku Gminy Swidwin na projekt edukacyjny dla szkó ł  w ramach Kontraktu 
Samorządowego. Taka uchwała jest wymagana do podpisania umowy z Wojewódzkim Urz ędem 
Pracy. 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie projektu uchwa ły pod 
obrady. Radni jednogło śnie przychylili się  do propozycji Przewodnicz ącej Rady. Wobec tego 
będzie to pierwszy projekt w porządku, nad którym Rada b ędzie procedować . 
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Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z wykonania bud żetu Gminy Swidwin za 2016 r. 
5. Dyskusja. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorz ądów. 
8. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
9. Podj ęcie uchwa ł : 

1) w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu wspó łfinansowanego z Europejskiego 
Funduszu Spo łecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego 2014-2020, O ś  priorytetowa VIII Edukacja 

2) w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Swidwin" 

3) zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 2017 roku 

4) w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia us ług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych odpadów 

5) w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Swidwin 
6) w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w Klępczewie 
7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Rusinowie 
8) w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2017 
9) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2016 rok 
10)w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za 2016 rok. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. SPRAWOZDANIE Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ŚWIDWIN ZA 2016 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Skarbnik Gminy 
Panią  Renatę  Kamińską . 

Pani Renata Kami ńska powiedziała: „Pani Przewodnicz ąca, Wysoka Rado, Panie i Panowie 
Sołtysi oraz zaproszeni go ście. Sprawozdanie z wykonania bud żetu zosta ło przedstawione 
zarządzeniem Wójta Gminy Swidwin nr SKG/17/2017 z dnia 28.03.2017 r. i zosta ło przekazane 
Radzie oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w celu zbadania i wydania opinii. 
Regionalna Izba Obrachunkowa zbada ła sprawozdanie z wykonania budżetu, sprawozdania 
finansowe oraz sprawozdanie z mienia komunalnego i wyda ła pozytywną  opinię  o realizacji 
budżetu. 
Budżet w ciągu roku ulegał  zmianom i tak zwi ększały się  dochody, jak i wydatki o kwot ę  
5.876.798,73 z ł . Szczegółowe zmiany jakie były dokonywane w ciągu roku zostały opisane w 
sprawozdaniu. 
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Realizacja dochodów w uj ęciu ogólnym 

Dochody w łasne wykonano na 8.699.954,00 z ł  
Subwencja ogólna kwota otrzymana 6.305.943,00 z ł  
Dotacje na zadania zlecone 7.838.123,43 z ł  
Dotacja na zadania w łasne 1.463.504,74 z ł  

1. Wpływy z podatków gmina zrealizowa ła plan 4.719.037,00 z ł  wykonanie kwota 
4.697.812,86 zł  czyli procentowo 99,6%. 

2. Wpływy z opłat lokalnych zosta ły zrealizowane w 93,7% tj. w kwocie 543.268,11 z ł  
3. Wpływy z udziału w podatkach stanowi ących dochód bud żetu państwa plan 2.275.500,00 

A wykonanie 2.402.340,15 A. Dochody te przekazywane s ą  przez Ministerstwo 
Finansów oraz urz ędy skarbowe. 

4. Dochody z tytu łu odbioru odpadów komunalnych wykonano w kwocie 427.895,76 z ł  
czyli w 95,9% w stosunku do planu. 

5. Wpływy w postaci subwencji ogólnej dla gmin stanowi ą  100% wykonania w stosunku do 
planu. Na subwencj ę  ogólną  składa się : 

- część  oświatowa wykonanie w kwocie 3.653. 678 zł  
- część  wyrównawcza wykonanie w kwocie 2.519.268 z ł  
- część  równoważąca wykonanie w kwocie 132.997 z ł  
6. Wpływy z maj ątku Gminy w postaci: 
- wieczystego u żytkowania wykonano w kwocie 7.382,39 z ł  
- czynsze z mienia komunalnego wykonano w kwocie 53.225,92 z ł  
- sprzedaż  mienia na plan 300.000 z ł  wykonano 172.224,05 zł  

Ogólnie dochody z maj ątku Gminy na plan 361.000 zł  wykonane zostały w kwocie 
232.832,36 zł  

7. Wpływy z jednostek budżetowych to kwota 16.881,54 z ł  
Szczegó łowy podział  dochodów został  przedstawiony na Komisjach Rady i uj ęty w 
sprawozdaniu. 

Realizacja wydatków w uj ęciu ogólnym 

Wydatki na plan 24.082.595,13 z ł  wykonano w kwocie 23.040.706,49 z ł , czyli 96% i jest to 
poziom podobny do roku poprzedniego. 
W uj ęciu ogólnym: 
- wydatki zadań  własnych na plan 15.280.197,30 z ł  wykonanie 14.408.890,2 1 z ł  
- wydatki zadań  zleconych na plan 7.955.403,46 z ł  wykonanie 7.790.128,20 zł  
- wydatki maj ątkowe na plan 846.994,37 z ł  wykonanie 84 1.688,08 z ł, czyli w 99% 

Największy udział  w wydatkach gminy stanowi ły wydatki na pomoc społeczną  w kwocie 
9.430.516,14 A. Nastąpił  znaczny wzrost w stosunku do roku 2015 o ok. 37% z uwagi na 
realizacj ę  rządowego programu wsparcia rodziny oraz zwi ększenie świadczeń  rodzinnych. Na 
oświatę  zrealizowano wydatki w wysoko ści 6.498.186,12 zł . Na te dwa dzia ły przypadło 65,5% 
wydatków ogó łem budżetu gminy. 
W 2016 r. gmina zako ńczyła inwestycj ę  pt. Modernizacja drogi Rusinowo-K łośniki. Całkowity 
koszt inwestycji to kwota 618.682,21 z ł . 
W 2016 r. dokonano kolejnej sp łaty raty kredytów i po życzek w wysoko ści 780.516 A. Stan 
zadłużenia na koniec 2016 r. wyniós ł  6.037.417,25 zł . 
Budżet roku 2016 zamkn ął  się  nadwyżką  budżetową  w kwocie 1.266.818,68 z ł . Nadwyżka 
wynika z różnicy wykonania dochodów i wydatków, które pokrywaj ą  spłatę  rat kredytów i 
pożyczek oraz pokrycie zobowi ązań . W trakcie wykonywania budżetu realizowane by ły zadania 
takie jak: 



1) dokonywano wyp łaty zwrotu akcyzy dla producentów rolnych, 
2) przekazano 2% wp ływu z podatku rolnego do Izby Rolniczej, 
3) przeprowadzono dora źne remonty dróg gminnych i przystanków autobusowych, 
4) ponoszono bieżące wydatki na utrzymanie i remonty budynków komunalnych, 
5) wspierano dzia łalność  Ochotniczych Straży Pożarnych, 
6) finansowano bieżącą  działalność  szkół  podstawowych, gimnazjów, klas zerowych, 

ponoszono wydatki na dowo żenie uczniów do placówek szkolnych i wydatki na kluby 
sportowe, 

7) finansowano us ługi stomatologiczne dla dzieci ze szkó ł  gminnych, 
8) realizowano zadania z zakresu pomocy spo łecznej, 
9) finansowano koszty o świetlenia drogowego, 
10)wspierano działalność  świetlic i bibliotek, 
11)realizowano zadania w ramach funduszu so łeckiego, 
12)dokonywano zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Zgodnie z art. 18 ustawy o samorz ądzie gminnym i § 34 Statutu Gminy oraz art. 270 ustawy o 
finansach publicznych Komisja Rewizyjna zbada ła zgodność  sprawozdania ze stanem 
księgowym i faktycznym, sporządziła wniosek o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy za 
wykonanie zadań  roku ubiegłego. 
Została przeprowadzona konsultacja nad sprawozdaniem na Komisjach Rady, gdzie realizacja 
zadań  rzeczowych, a tak że bieżące utrzymanie jednostek finansowanych z bud żetu przebiega ło 
prawidłowo i tak od strony dyscypliny budżetowej należy uznać  je za prawid łowe. 

W wystąpieniu ograniczy łam się  do przedstawienia ogólnych informacji i wa żniejszych spraw z 
wykonania budżetu za 2016 r. 
Przedk ładając Wysokiej Radzie materia ły proszę  o ocenę  wykonania zadań  oraz o zatwierdzenie 
sprawozdania i udzielenie absolutorium dla Pana Wójta. 
Ponadto chciałabym podziękować  radnym oraz przedstawicielom so łectw, którzy uczestniczyli 
przy realizacji aktywnie bud żetu oraz osobom i instytucjom, które wspó łpracowały w 2016 r. z 
gminą  Swidwin." 

Ad. S. DYSKUSJA 

Brak pytań  i głosów w dyskusji. 

Ad. 6. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak sprostowała swoj ą  wypowiedź  z ostatniej Sesji 
Rady Gminy, gdy rozmawiano o przejmowanych drogach powiedzia ła, że wszyscy zas ługuj ą  na 
drogi tylko nie Kluczkowo i Rusinowo, natomiast mia ła na myś li Kluczkowo i Niemierzyno. 
Przewodnicząca Rady przeprosi ła za pope łniony błąd. 
Następnie powiedziała, że obiecała przygotować  zestawienie, z tego wzgl ędu że Wójt miesiąc 
wcze śniej stwierdził , że prawie na każdej sesji Przewodnicząca atakuje go i pyta o spraw ę  
zniesienia wspó łwłasności działek w Kluczkowie. W zwi ązku z tym policzyła, że od podpisania 
porozumienia w czerwcu 2015 r. odby ło się  dwadzieścia sesji, dzisiejsza jest dwudziesta 
pierwsza, z czego o spraw ę  zniesienia wspó łwłasno ści bądź  przej ęcia działek na rzecz gminy 
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pytała czterokrotnie. Pierwszy raz 14 miesi ęcy od podpisania porozumienia, czyli 30.08.20 16 r., 
później 28.10.2016 r., 30.03.2017 r. i 27.04.2017 r. na 20 odbytych sesji. 
Dodała, że w dniu jutrzejszym mia ła podpisywać  umowę  na realizacj ę  inwestycji na jednej z 
tych działek, a z tej przyczyny że działki nie zostały przej ęte nie można jej podpisać , ponieważ  
instytucja wdrażaj ąca środki wymaga zgody wszystkich w łaścicieli. Stwierdzi ła, że sprawa o 
którą  czterokrotnie pyta ła nie jest spraw ą  błahą, bo jest ważna dla miejscowo ści Kluczkowo, dla 
mieszkańców, dla tych którzy p łacą  podatki i dla tych, którzy chcą  cokolwiek zrobi ć  dla tej 
miejscowo ści. 

Następnie Przewodnicz ąca zwróci ła się  z pytaniem do Wójta, czy poczynione zosta ły działania 
w kwestii wyrzucanych śmieci na terenie nowego osiedla w Swidwinku? 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Tadeusz Wilk, So łtys so łectwa Beitno poruszył  sprawę  pracownika dwugodzinnego do 
prac spo łecznie użytecznych. Powiedzia ł , że od początku roku był  jeden który miał  przychodzić  
z Klępczewa, ale nie przychodzi ł  i prawdopodobnie nie b ędzie przychodzi ł . W maju zgłosił  się  
drugi pracownik, raz przyjecha ł, obejrzał  co jest do zrobienia, obieca ł  że przyjedzie kosi ć , jednak 
nie zgłosił  się  do tej pory. So łtys stwierdzi ł , że co roku jest dylemat z pracownikiem i prosi ł  o 
zaj ęcie stanowiska i przydzielenie pracownika, którego nie trzeba b ędzie szukać  na telefon i 
prosić  by pracował . Sołtys dodał , że zbliża się  połowa roku, wszystko pozarasta ło i będzie się  
dalej rozsiewać . 

Ad. 8. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicząca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, 
Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformowała, że w dniu 17.05.20 17 r. odbyło 
się  posiedzenie Komisji Budżetowej na której Skarbnik Gminy przedstawi ła analizę  ściągalności 
opłat i podatków oraz analiz ę  wykonania budżetu gminy za 2016 rok. 

Pan Tomasz Martul - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w okresie mi ędzysesyjnym odbyły się  
dwa posiedzenia komisji. W dniu 29.04.2017 r. była druga część  objazdu dróg gminnych i 
komisja w dniu 2.05.2017 r., na której podsumowano akcj ę  „Zima 2016/2017" oraz omówiono 
stan dróg w gminie Swidwin. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w dniu 22.05.20 17 r. 
Rada obradowa ła na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym omawiana by ła zmiana Studium 
uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Swidwin, sprawozdanie z 
wykonania budżetu za 2016 r. oraz omówiono projekty uchwa ł  na dzisiejszą  Sesj ę . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawił  informacj ę  z działalności w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Promocji i Pozyskiwania Środków 
Finansowych w bieżącym okresie: 

- prowadzono konsultacje z Delegatur ą  Kuratorium O światy w Koszalinie w sprawie 
opiniowania arkuszy organizacyjnych szkó ł  na rok szkolny 2017/2018; 

- trwaj ą  przygotowania zwi ązane z organizacj ą  jubileuszu 25-1ecia Gminy Świdwin m.in. 
zamówienia ofert na wykonanie zaprosze ń , plakatów, wybór statuetek, zespo łu i 
prezentacji gminy Swidwin; 
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- zorganizowano wspólnie z Zespo łem Szkó ł  w Bierzwnicy w ramach promocji gminy 
Swidwin „Gminne dyktando o tytu ł  Mistrza Ortografii", które odbywa ło się  w trzech 
kategoriach, szko ły podstawowe, gimnazjalne i doro ś li; Wójt pogratulował  zwycięzcom; 

- trwa weryfikacja przygotowanego we wspó łpracy z Referatem Kultury, Sportu i Zdrowia 
wniosku na „Zakup i instalacj ę  trybuny demontowalnej przy boisku pi łkarskim w 
miejscowo ści Krosino, gm. Swidwin", złożonego do Urzędu Marszałkowskiego; 
wnioskowana kwota dotacji to 20 tys. z ł ; 

- trwa weryfikacja przygotowanego we wspó łpracy z Referatem Kultury, Sportu i Zdrowia 
projektu dotyczącego „Budowy placu rekreacyjno-sportowego wraz z budow ą  boiska 
wielofunkcyjnego w Bierzwnicy", z łożonego do Ministerstwa Sportu i Turystyki; w 
dniach 19 i 23 maja br. przes łano uzupe łnienia i korektę  do wniosku; wnioskowana 
kwota dofinansowania to 285.500,00 zł ; 

- trwa ocena wniosku o dofinansowanie ze środków PFRON zakupu fabrycznie nowego 
samochodu typu „mikrobus", dostosowanego do przewozu osób niepe łnosprawnych"; 

- trwa przygotowanie załączników do umowy na realizacj ę  projektu pn. Wsparcie 
edukacyjne uczniów szkó ł  podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin"; 
projekt ten zosta ł  złożony w Kontrakcie Samorządowym Strefa Centralna; przyznana 
kwota dofinansowania to 268.600 z ł ; 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej w 
bieżącym okresie: 

- wydano 7 zezwoleń  na usunięcie drzew; 
- wydano 17 za świadczeń  z planu zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 5 zaświadczeń  dla rolników; 
- wydano 2 decyzje zatwierdzaj ące podzia ł  nieruchomo ści oraz wydano I postanowienie 

opiniuj ące podział  nieruchomo ści; 
- nadano 1 numer porz ądkowy dla budynku w miejscowo ści Niemierzyno; 
- wydano 3 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomo ści i postanowienie o wszcz ęciu 

postępowania rozgraniczeniowego; 
- w dniu 15.05.2017 r. gmina podpisa ła akt notarialny na nieodp łatne przej ęcie od ANR 

nieruchomo ści obejmuj ących 11 działek o ogólnej powierzchni 3,47 ha; warto ść  
przekazywanych dzia łek okre ś lona została na łączną  kwotę  403.650 zł ; przekazanie 
nieruchomo ści nastąpiło na cel zgodny z ich przeznaczeniem w studium tj. na cele 
kultury fizycznej; obecnie trwa procedura przej ęcia kolejnych nieruchomo ści są  to 4 
działki drogowe oraz lokal w budynku GZGK przy ulicy Cmentarnej; 

- na dzień  02.06.2017 r. og łoszony jest przetarg na dzierżawę  części działki nr 19 w 
Ząbrowie; umowa zostanie podpisana do trzech lat; 

- podpisano umowę  z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Srodowiska i Gospodarki 
Wodnej w Koszalinie na dofinansowanie zadania w zakresie usuwania odpadów 
zawieraj ących azbest z nieruchomo ści położonych na terenie gminy Swidwin; koszt 
dotacji to 31.514,35 zł ; 

- w wyniku przeprowadzonego zapytania ofertowego us ługę  usuwania wyrobów 
azbestowych wykona Przedsi ębiorstwo Handlowo-Us ługowe E.Wierzbicka Jelonki gm. 
Połczyn-Zdrój; termin realizacji do 16.08.2017 r.; 

- prowadzone jest post ępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia pn. Przebudowa ulic 
Kombatantów Polskich i Wojska Polskiego w Swidwinie oraz ich skrzy żowania w 
miejscowo ści Swidwin; urząd gminy prowadzi postępowanie ponieważ  większa część  
inwestycji leży na terenie gminy Swidwin; 

- odłowiono jednego bezdomnego psa w miejscowo ści Bełtno;, zwierzę  trafi ło do 



schroniska w Choszcznie; na podstawie chipa ustalono w łaściciela psa, który mieszka w 
innym województwie; spraw ę  przekazano Policji; 

- złożono 5 nowych deklaracji o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi; 

Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówień  publicznych w bieżącym okresie: 

- dobiegaj ą  końca prace przy budowie drogi z poibruku w miejscowo ści Świdwinek - 
pierwszy etap prac; wykonano ju ż  zbiornik, w dniu dzisiejszym powinno by ć  zakończone 
grodzenie, droga z poibruku jest ju ż  zakończona; termin zakończenia prac wyznaczono 
na 31 .05.br., a wykonawca zmie ścił  się  w wyznaczonym umową  terminie; 

- zakończone zosta ły prace przy remoncie chodników w Smardzku; wykonano remont 
chodnika o d ługo ści ok. 100 m; 

- trwaj ą  prace przy remoncie drogi gminnej w Rusinowie, po zako ńczeniu tych prac 
planowany jest remont chodnika o d ługości 215 m w miejscowo ści Niemierzyno; 
pomiędzy tymi dwoma zadaniami ekipa remontowa uda si ę  do Cieszyna by uzupe łnić  
brakuj ące kamienie w drodze; prace realizowane s ą  z funduszy so łeckich i przez 
pracowników zatrudnionych przez urz ąd gminy w Swidwinie; 

- zakończono prace przy remoncie pokrycia dachowego budynku gminnego w Kl ępczewie 
nr 11; 

- unieważniono zapytanie ofertowe na wykonanie wymiany elementów stropu, naprawy 
schodów oraz rozebranie w ędzarni w budynku mieszkalnym wielorodzinnym w Krosinie 
nr 14 ponieważ  w wyznaczonym terminie wp łynęła tylko jedna oferta która znacznie 
przewyższała zaplanowane na ten cel środki; w nied ługim czasie zostanie ponownie 
ogłoszone zapytanie ofertowe; 

Następnie Wójt odczytał  pismo z życzeniami od Wojewody Zachodniopomorskiego Pana 
Krzysztofa Koz łowskiego z okazji Dnia Samorz ądu Terytorialnego. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki również  złożył  życzenia z okazji Dnia Samorz ądowca życząc 
siły w pracy na rzecz mieszka ńców. 

PRZERWA 10.30-10.45 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przywitała Pana Tomasza Dworakowskiego 
Urbanistę  Gminy Swidwin oraz Panią  Martę  Jalowską  Dyrektor Zespolu Szkól w 
Bierzwnicy 

Ad. 9. PODJĘCIE UCHWAŁ  

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu wspó łfinansowanego z 
Europejskiego Funduszu Spo łecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020, O ś  priorytetowa VIII Edukacja 
(uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXXI156/2017). 

- Uchwała w sprawie zmiany „Studium uwarunkowa ń  i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Swidwin" (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr 
XXXJ15712017) 
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Uchwała zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 
2017 roku (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXX!158/2017) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że radni otrzymali projekt 
uchwały na Komisji Wspólnej w wymaganym terminie. Pojawi ły się  uwagi do *2 uchwały, który 
mówi o pojemnikach, w jakie gmina zaopatrzy mieszka ńców. Po konsultacjach z Pani ą  prawnik 
Przewodnicząca zaproponowa ła naniesienie poprawki w *2, by zamiast zapisu „( ... ) w 
pojemniki i worki do zbiórki poszczególnych rodzajów odpadów komunalnych ( ... )„ wpisa ć  

w pojemniki do zbiórki zmieszanych odpadów komunalnych ( ... )„. Nast ępnie zapyta ła czy 
radni są  przeciwko takiej zmianie. G łosów sprzeciwu nie by ło, wobec tego poprawka zosta ła 
naniesiona przez aklamacj ę . Przewodnicząca Rady poprosi ła o odczytanie prawid łowego 
projektu uchwały. 

Uchwała w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia us ług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych 
odpadów (uchwałę  podj ęto jednog ło śnie i nadano jej Nr XXX/159/2017) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w kolejnym projekcie 
uchwały jest podobna sytuacja. Zaproponowa ła taką  samą  poprawkę  w wyniku ustaleń  w *4  
pktl regulaminu gdzie zapis „( ... ) w pojemniki i worki s łużące do zbierania odpadów 
komunalnych ( ... )„ zast ąpiony zostanie zapisem „( ... ) w pojemniki do zbierania zmieszanych 
odpadów komunalnych ( ... )„. Następnie zapytała czy radni są  przeciwko naniesieniu poprawki w 
regulaminie? Głosów sprzeciwu nie by ło, wobec tego poprawka zosta ła naniesiona przez 
aklamacj ę . Przewodnicząca Rady poprosi ła o odczytanie projektu uchwa ły. 

Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy 
Swidwin (uchwalę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXXI160/2017) 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w 
Klępczewie (uchwałę  podj ęto jednog łośnie i nadano jej Nr XXX/161/2017) 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Rusinowie (uchwalę  
podj ęto głosami „za" - 14 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 1 glos i nadano jej Nr 
XXX/162/2017) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie kolejnych projektów uchwa ł : 

- Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2017 (uchwalę  podj ęto 
jednog łośnie i nadano jej Nr XXX/163/2017) 

- Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2016 rok (uchwalę  podj ęto jednoglo śnie i nadano jej Nr 
XXX/164/2017) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Przewodniczącą  Komisji Rewizyjnej 
Panią  Agnieszkę  Tokarską  o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Pani Agnieszka Tokarska odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej. (za łącznik nr 1). 



Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała uchwałę  nr XLIII.194.Z.2017 Składu 
Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 20.04.20 17 r. w sprawie wydania opinii o przed łożonym 
przez Wójta Gminy Swidwin sprawozdaniu z wykonania bud żetu Gminy Swidwin za 2016 rok 
wraz z informacj ą  o stanie mienia (załącznik nr 2) oraz uchwa łę  nr LVIII.263.Z.2017 Składu 
Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 16.05.2017 r. w sprawie wydania opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Swidwin w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Swidwin 
absolutorium z tytu łu wykonania bud żetu za 2016 rok (za łącznik nr 3). 

Uchwała w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2016 rok (uchwalę  podj ęto jednoglo śnie i nadano jej Nr 
XXX!165/2017) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak pogratulowała Wójtowi kolejnego absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu i życzyła, by kolejny budżet był  równie dobrze zrealizowany z 
nadwyżką  budżetową. Podziękowała za wspó łpracę  w tym zakresie so łectwom oraz 
pracownikom urzędu odpowiedzialnym za swoje cz ęści. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  wszystkim, którzy przyczynili si ę  do tego, że 
wykonanie budżetu wyglądało tak, jak w sprawozdaniu przedstawionym przez Pani ą  Skarbnik. 
Największe podziękowania skierowa ł  w stronę  Pani Skarbnik, która niejednokrotnie tward ą  ręką  
trzymała finanse w ryzach, dlatego mo żna spokojnie patrze ć  w przyszłość  i sięgać  po realizacj ę  
nowych tematów. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdzi ła, że rola Pani Skarbnik jest tutaj 
nieoceniona, jak żandarma stoj ącego na straży budżetu. Podziękowała za to. 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do wypowiedzi Przewodniczącej Rady 
powiedział , że posiada zawiadomienie, które otrzymali wszyscy wspó łwłaściciele działek o 
podpisaniu aktu notarialnego. Podpisanie aktu notarialnego odno śnie zmiany wspó łwłasności 
było wyznaczone na 6.05.20 16 r. na godz. 10.00. Od tego czasu licz ąc odbyło się  trzynaście Sesji 
Rady Gminy, w dniu dzisiejszym jest czternasta. Rozumie, że Pani Przewodnicz ąca policzyła 
wszystkie sesje, które odby ły się  od dnia rozpoczęcia procedury. Wójt stwierdzi ł , że dostaje mu 
się  za co ś, za co w zasadzie nie powinien obrywać , ponieważ  uznał  racj ę  mieszkańców, 
współwłaścicieli pewnej nieruchomo ści, którzy p łacą  podatki za co ś, z czego nie korzystaj ą. W 
związku z tym Wójt uwzgl ędnił  racj ę  mieszkańców, że gmina przejmie na siebie część  
obowiązków. Od tego czasu ruszy ły pewne prace geodezyjne, podzia łowe, opinia urbanistyczna. 
Te wszystkie formalno ści doprowadzi ły do dnia 6.05.20 16 r., do podpisania aktu notarialnego. 
Wtedy pojawi ł  się  problem, bo jedna ze wspó łwłaścicielek nie zjawi ła się  na podpisanie aktu. 
Różne próby za łatwienia sprawy s ądownej, różne działania podejmowane ze strony gminy nie 
przynios ły żadnych pozytywnych efektów. Jest to sprawa w łasnościowa i sąd uznał , że w 
sprawach własno ściowych przedstawiciel prawny-reprezentant nie mo że być  ustanowiony bez 
zgody tej pani. Wójt stwierdzi ł , że pozostaje chyba czeka ć  na to, że zadłużenie tej pani 
przero śnie warto ść  maj ątku i wtedy od komornika b ędzie można go odzyskać . Jednak to mo że 
trwać  lata. Wójt powiedzia ł , że nie czuje si ę  winny tej sytuacji. Stwierdzi ł , że sytuacja si ę  nie 
zmienia natomiast pytania o t ę  sprawę  padaj ą  w interpelacjach ca ły czas. Zauważył , że 
pracownicy urzędu napracowali się  wiele, żeby doprowadzić  do podziałów geodezyjnych, 
skompletować  wszystkie dokumenty, za które p łaciła gmina. Doprowadzono do podpisania aktu 
notarialnego, ale jedna pani „po łożyła wszystko na łopatki". W zwi ązku z tym jeżeli pytania 
będą  pojawiały się  ponownie na sesji, to b ędzie odpowiadał , że nic się  nie zmieniło, natomiast 
od tematu nie będzie ucieka ł . 



Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na pro śbę  Pana Tadeusza Wilka, So łtysa 
so łectwa Beitno stwierdzi ł , że nie należało tak długo ze sprawą  czekać , trzeba by ło zadzwonić . 
Dodał , że nie ma takiej potrzeby by wstrzymywa ć  się  z pewnymi problemami a ż  do Sesji. 
Stwierdzi ł , że pracownicy wykonuj ący prace spo łecznie użyteczne musz ą  spełniać  pewne 
warunki. Dysponuje nimi w zasadzie o środek pomocy społecznej, jak i urząd pracy, a z gminy 
jest to koordynowane. Jeżeli zasadą  było, że osoba ta ma pracowa ć  20 godzin w Klępczewie i 20 
godzin w Be łtnie, a nie stawia ła się  do pracy, to nale żało to zgłosić  w gminie w celu 
sprawdzenia. W takim przypadku nie zostanie tej osobie naliczona wyp łata. Natomiast gdy taka 
informacja do urz ędu nie dociera, to wtedy zatwierdzana jest lista, któr ą  wcze śniej podpisał  
sołtys. Wójt doda ł , że po rozmowie z Kierownik GOPS oraz pani ą  koordynuj ącą  prace 
spo łecznie użyteczne ta osoba zostanie zwolniona. Niemniej jednak w Be łtnie jest problem, 
ponieważ  nie ma chętnych do pracy z tej miejscowo ści. Wójt zleci ł , by sprawdzi ć  czy jest kto ś  
chętny do pracy z Lekowa, czy Rusinowa. Poprosi ł  także, by na przysz łość  od razu dzwoni ć  do 
urzędu, jeżeli dana osoba nie stawia si ę  do pracy. 

Pani Anna Pietryka odnosząc się  do zapytania dotycz ącego śmieci, które pojawi ły się  w 
Swidwinku wyjaśniła, jaka była tego przyczyna. Powiedzia ła, że z chwilą  rozpoczęcia prac 
remontowych dotyczących budowy drogi samochód, który odbiera ł  odpady selektywne mial 
kłopoty z dotarciem do gniazda zbiórki odpadów. W zwi ązku z tym zacz ęło śmieci przybywać , a 
osoby najbliżej mieszkaj ące zgłosiły do gminy uwagę , że nie chc ą  tego gniazda w tym miejscu, 
że jest ono za blisko budynków. Gniazdo zosta ło przestawione na działkę  gminną, w odległy 
punkt. Po rozmowie z mieszkańcami ustalono, że są  zadowoleni z tej zmiany. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak stwierdzi ła, że pytała o śmieci, które są  
wysypywane na prywatnej dzia łce w celu wyrównania powierzchni dzia łki. Było to kilkakrotnie 
zgłaszane do urzędu, do strażnika i referatu ochrony środowiska. 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że kiedy ostatni raz by ła w Świdwinku podczas 
przenoszenia gniazda, by ła umówiona również  z właścicielem działki, za którego zgod ą  są  tam 
wywożone odpady. Niestety w łaściciel działki nie przyjechał . W tej chwili nie wie, jak to si ę  
zakończyło, ponieważ  sprawę  przej ął  strażnik. 

Pan Tadeusz Wilk, Soltys so łectwa Beltno odnosząc się  do odpowiedzi Wójta stwierdzi ł , że 
pracownik o którym mówił  został  prawdopodobnie zatrudniony od polowy maja br., natomiast 
poprzedni został  uwięziony o czym sołtys nie wiedzia ł . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że pracownicy wykonuj ący prace spo łeczno 
użyteczne zostali oddelegowani pod dozór so łtysów. To sołtysi wskazuj ą  miejsca, gdzie maj ą  
pracować  i rozliczaj ą  ich z godzin, a do urzędu przychodzi lista podpisana przez so łtysów. Jeżeli 
nie było pracownika przez dwa tygodnie to nale żało dać  znać , bo jeżeli nie ma takiej informacji 
to wydaje się , że wszystko normalnie funkcjonuje. Wójt poprosi ł  o telefon bezpo średnio do 
niego, jeżeli dzieje się  co ś  niepokoj ącego. Następnie dodał , że podpisanych jest 27 umów na 
prace spo łecznie użyteczne, gdzie pracownicy s ą  zatrudnieni w różnych działach i wykonuj ą  
różne prace. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odniosła się  do wypowiedzi Wójta. Powiedzia ła, 
że te dwadzie ścia sesji o których mówi ła było od momentu rozpocz ęcia tej procedury, a od 
podpisania aktu było ich trzyna ście. Czterokrotnie pyta ła o stan sprawy, dodaj ąc że pierwsza 
uchwała podj ęta w lutym była przygotowana błędnie, stąd wyszło cale zamieszanie. Stwierdzi ła, 
że bardzo cieszy si ę  z zapewnienia Wita, że na kolejne pytania będzie odpowiadał, że coś  się  
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zmieni ło lub nie. W związku z tym nie będzie się  już  bała zadawać  tego typu pytań  i o sprawy 
istotne dla swoich mieszka ńców na pewno będzie się  pytała. 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Pani Agnieszka Tokarska poinformowała, że Fundacja Ayiya „To dla mnie wa żne" ponad 
tydzień  temu ogłosiła konkurs na inicjatywy związane z pomocą  rozwoju dzieciom w wieku od O 
do 13 lat. W zwi ązku z tym zosta ła napisana inicjatywa polegaj ąca na wybudowaniu placu 
treningowego dla dzieci, który mia łby być  umiejscowiony w Oparznie przy świetlicy. Na placu 
byłyby posadowione sprz ęty pomagaj ące w utrzymaniu kondycji i formy dzieci, które du żo 
czasu spędzaj ą  przed komputerami i telewizorami. Te sprz ęty byłyby typu strażackiego 
przydatne dla dzieci, które bior ą  czynny udzia ł  w zawodach strażackich. Inicjatywa zosta ła 
zaakceptowana przez fundacj ę  i można na nią  głosować  od 22.05 do 11 .06.br. Przez pierwszy 
tydzień  głosowania inicjatywa dosta ła się  do pierwszej 50-tki i z zwi ązku z tym radna liczy na 
pomoc, ponieważ  pierwsze 20 inicjatyw, które zbiorą  największą  ilość  głosów zostanie 
sfinansowane przez Fundacj ę  Ayiya To dla mnie ważne. Wystarczy na stronie fundacji wybra ć  
inicjatywę  „Być  strażakiem bez balastu" i zag łosować . Inicjatywa wynosi 44 tys. zł, więc jest o 
co walczyć . 

Pani Irena B łażejczyk, So łtys so łectwa Oparzno zaprezentowa ła plakat promuj ący inicjatywę , 
o której mówi ła radna i poprosi ła o oddawanie g łosów. 

Pan Lech Lipka, So łtys so łectwa Berkanowo zasygnalizował , że sołtysi dopiero na sesji 
dowiaduj ą  się  o co chodzi podczas podejmowania uchwa ł , czytaj ąc numery działek nie wiedzą  o 
kogo chodzi. Zapyta ł  czy na tym rzecz polega, żeby nie wiedzieli? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że projekty uchwał  są  
publikowane na stronie internetowej, ale zgadza si ę  z sołtysem i podejmie dzia łania naprawcze 
żeby byli informowani. 
Następnie Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim obecnym pracuj ącym na rzecz gminy 
serdeczne życzenia z okazji Swi ęta Samorządu Terytorialnego tzw. Dnia Samorz ądowca, by 
praca zawodowa i spo łeczna sprawiała satysfakcj ę  i nie była zbyt dużym obciążeniem. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady Gminy zamkn ęła 
XXX!2017 Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

mgr(Anna Olejniczak 

Protokołowała 

Izabela Zawojska 
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